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Во второй части статьи предлагается авторский подход к оценке роли конституционного правосудия как в 

защите, так и в развитии, социокультурном обогащении конституционных ценностей и обеспечении на этой 

основе конституционного суверенитета; одновременно обосновывается относительно самостоятельное зна-

чение с точки зрения аксиологии конституционного мировоззрения, решений Конституционного Суда РФ. 

Это позволяет в комплексном виде рассмотреть сложные механизмы трансформации национальных, 

этнокультурных, религиозно-конфессиональных идей добра и справедливости, исторической правды, со-

лидарности поколений и т.п., придать им формально-юридическое значение нормативных (поведенческо-

мировоззренческих) ориентиров современного российского общества.
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The second part of the article proposes the authors’ approach to assessing the role of constitutional justice in both 

protection and development, socio-cultural enrichment of constitutional values and ensuring constitutional sovereignty 

on this basis; at the same time, the relatively independent significance, from the point of view of the axiology of the 

constitutional worldview, of the decisions of the Constitutional Court of the Russian Federation is substantiated. This 

allows in a comprehensive way to consider the complex mechanisms of transformation of national, ethnocultural, 

religious and confessional ideas of good and justice, historical truth, solidarity of generations, etc., to give them the 

formal legal significance of the normative (behavioral and ideological) guidelines of modern Russian society.
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